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Brnabić: Medicinski deo Kriznog štaba zahtevao restriktivnije mere, ali bi stala imunizacija 

Premijerka Ana Brnabić nakon sednice Kriznog štaba izjavila je da je epidemijska situacija u Srbiji juče i 

danas nešto bolja iako su brojke i dalje tako velike da to ne izgleda tako. Ukazala je da je Medicinski deo 

Kriznog štaba zahtevao da se uvedu restriktivnije mere, da smatra da bi te mere dovele do toga da se 

brže smanji broj zaraženih, ali bi dovele i do toga da stane imunizacija. 

Obraćajući se medijima nakon sednice Kriznog štaba, premijerka je navela da je Medicinski deo Kriznog 

štaba zahtevao da se usvoje mnogo restriktivnije mere nego što trenutno postoje. 

"Medicinski deo Kriznog štaba je zahtevao da uvedemo najmanje deset dana mere zabrane javnog 

okupljanja iznad pet osoba, skraćanje radnog vremena do 17 časova za sve delatnosti osim esencijalnih u 

vezi sa hranom, gorivom i lekovima i uslužnih medicinskih i zanatskih delatnosti i ukoliko to rezultira 

smanjenjem broja zaraženih onda da se pristupi korišćenju kovid propusnica", obajsnila je premijerka. 

Podvukli su da je i dalje najvažnija masovna imunizacija stanovništva i da treba da dostigne stopa od 80 

odsto vakcinisane populacije uz obaveznu vakcinaciju zdravstvenih radnika i javnih službi. 

"Razgovarali smo dugo o tome. Ja i dalje smatram da bi ove mere dovele do toga da se brže smanji broj 

zaraženih, ali bi takođe dovele do toga da ponovo stane imunizacija. Kada smo imali mali broj zaraženih 

imali smo dve nedelje 48 odsto vakcinisanih", kaže Brnabićeva i dodaje da imunizacija sada ide, jer su 

ljudi shvatili ličnu odgovornost. 



 
 

Odlučili smo, uz to da bude jasno šta je tražio Medicisnki deo Kriznog štaba, da nastavimo ovako kako 

smo počeli sa postojećim merama uz to da je neophodna vakcinacija. 

"Vakcinacija protiv koronavirusa je jedini održivi odgovor na ovu pandemiju, ovako da imamo 

restriktivne mere ja mislim da smo se složili tokom Kriznog štaba da je to samo produžavanje agonije, 

odugovlačenje sa rešenjem i da nije trajno rešenje i da je krajnja mera samo i isključivo vakcinacija", 

naglašava Brnabićeva. 

Još jednom je apelovala na građane koji do sada nisu to učinili da se vakcinišu, a oni kojima je prošlo više 

od 180 fana da prime treću dozu. 

"Nacionalno telo za imunizaciju u ovom trenutku još nije donelo konačan stav da li se smanjuje na pet 

meseci, zasedaće ponovo sledeće nedelje pa ćemo vas informisati", poručila je Brnabićeva. 

Naglasila je da se mnogo razmišljalo o kovid propusnicama, kao i da su one spremne. 

"Možda ćemo ih uvesti u jednom trenutku", rekla je Brnabićeva i dodala da zna šta će se desiti ako ih 

uvedemo, jer zna kako ljudi reaguju. 

"Ako ih uvedemo nećemo moći da ih iskontrolišemo, u Njujorku ih kupuju za 100 dolara", rekla je 

Brnabićeva. 

Što se tiče epidemijske situacije, ističe da deluje da situacija stagnira i polako padaju brojke. 

"Ono što je pozitivno u svemu ovom negativnom je što se smanjuje razlika u broju hospitalizoavih i 

otpuštenih. Ta razlika je danas bila 100. Deluje da se stabilizuje stvar, ali videćemo u narednim danima 

kako to ide", kaže Brnabićeva. 

Kada je reč o vakcinaciji, kaže da 79 lokalnih samouprava ima više od 50 odsto vakcinisanog punoletnog 

stanovništva, devet je oko 50 odsto i četiri imaju manje od 30 odsto vakcinisanih. 

Do 30 godina starosti imamo 22,7 odsto vakicnisanih. "Jako loše, ali to je ono na čemu moramo zajedno 

da radimo", poručuje Brnabićeva. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Kon za RTS: Situacija je krajnje ozbiljna, nismo džabe tražili restriktivnije mere na Kriznom štabu 

Epidemiolog i član Kriznog štaba dr Predrag Kon kaže za RTS da je jasno da rast broja novozaraženih 

mogu da uspore restriktivnije mere. Napominje da su iz medicinskog dela Kriznog štaba predložili da 10 

dana bude skraćeno radno vreme do 17 sati i zabrana javnog okupljanje preko pet ljudi, jer je "situacija 

krajnje ozbiljna". Ističe da ne razume protivargument za kovid propusnice. 

Predrag Kon je gostujući u Beogradskoj hronici izjavio da je jasno da ako gledamo šta trenutno može da 

uspori porast to su restriktivne mere. 

"Mi smo predložili da pored toga što podržavamo kovid propusnice smatramo da one nisu dovoljne i da 

je neophodno uključiti restriktivnije mere, da 10 dana bude skraćeno radno vreme do 17 i zabrana 

javnog okupljanje preko pet ljudi i pripremili se za kovid propusnice koje bi posle tih 10 dana trebalo da 

se uvedu. Naglasili smo da je vakcinacija najznačajnija mera i da ona mora da se podigne na 80 odsto, uz 

prethodno obavezno vakcinisanje zdravstvenih radnika i javnih službi", naglasio je Kon. 

Na pitanje šta je bio protivargument Kon napominje da ne razume protivargument i da ne može da ga 

objašnjava. 

"Posebno ne razumem za kovid propusnice i neko drugi mora to da objašnjava", napominje Kon. 

O tome da, kako je izjavila premijerka, da bi uvođenje restrikvitnijih mera dovele i do toga da stane 

imunizacija Kon napominje da ne može da priča o ubeđenjima i uverenjima, može samo u odnosu na 

trenutnu epidemiološku situaciju. 



 
 

"Tražili smo da se javno saopšti šta je medicinski deo Kriznog štaba tražio i to je učinila premijerka. Ono 

gde imamo jedinstven stav je vakcinacija. Sad možemo da kažemo da onaj ko se nije odlučio za vakcinu, 

odlučio se za zaražavanje. Mi smo insistirali na kovid propusnicama, ne razumem zašto nisu uvedene. Na 

početku samo mislio da je zato što je protivustavno. Sada ne mogu da razjasnim samom sebi šta sam 

slušao i ne želim da napravim grešku", kaže Kon. 

Mi sada, navodi, ulazimo u nešto što se zove prirodni proces, ali sa činjenicom da smo vakcinisani blizu 

54 odsto. 

"To nije baš potupni prirodni tok, ipak smo nešto i uradili. Samim tim što postoje vakcinisani taj tok će 

duže trajati, ali će biti manje smrtnih ishoda. Može da se očekuje da u sledećoj godini toga bude znatno 

manje. Prosek je 7.000 dnevno za celu nedelju prošlu. Pozitivno ako gledate ti ljudi će biti imuni, a 

nažalost neki će stradati", ističe Kon. 

Prema njegovim rečima, ako bismo sada vakcinisali još 20 odsto, i dalje bi bilo prokužavanje jer dolazi do 

proboja imuniteta. Najgore od svega je, dodaje, što najstariji najslabije reaguju na vakcine.  

Ta deca, na fakultetima, navodi, oni čekaju da ih neko pozove. 

"Meni su važniji nevakcinisani, jer teže prolaze. Nismo u situaciji da se sukobljavamo, to je bez veze jer 

virus hara", kaže Kon. 

Kon ističe da pitanje obaveznosti vakcinacije u ovoj zemlji nije do kraja razrešen. 

"Zakon kaže da može, a kada tražite imate opstrukcije sa raznih nivoa i samo dobijete obaveštenje da je 

to protivustavno", istakao je dr Kon. 

Zaključak današnjeg dana je da nema drugog izlaza sem vakcinacije. 

"Ono što ja imam pravo kao epidemiolog je da kažem ljudima da nismo mi u medicinskom delu Kriznog 

štaba džaba tražili to što smo tražili. Situacija je krajnje ozbiljna. Virus cirkuliše jako puno. Ići na svadbu 

znači zaraziti se. Retke su svadbe gde prođe bez zaraze. Ići na skupove gde se ne kontroliše ko koristi 

maske je rizik veliki. Malo je situacija ozbiljnija i drastičnija", zaključuje Kon. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Dr Bekić: Deca među najugroženijima, samo na Savskom vencu u jednom danu 15 zaraženih 

Mladi i deca najugoženije su starosne grupe u ovom periodu pandemije, kaže direktor Doma zdravlja 

"Savski venac" i ističe da je oboljevanje dece od koronavirusa uvećano za oko 20 odsto. 

Direktor Doma zdravlja "Savski venac" Zoran Bekić rekao je za RTS da je najviše novozaraženih 

koronavirusom u onim starosnim grupama koje nisu vakcinisane. 

"To su najviše mlade osobe od 18 do 30 godina, one su vakcinisane tek nešto više od 21 odsto. Onda su 

to deca - ako poredimo u Domu zdravlja 'Savski venac' u sredini avgusta imali smo četvoro do petoro 

dece u periodu od sedam dana, sada imamo od 12 do 15 dece dnevno, to je uvećanje od 20 puta", kaže 

Bekić. 

Ističe da upravo ti podaci pokazuju koje su najugroženije grupe u ovom periodu. 

Poručuje da vakcina ima dovoljno, ali da je i dalje dva puta više obolelih nego vakcinisanih u jednom 

danu, zbog čega su pune kovid ambulante i bolnice. 

Napominje i da postoji 180 punktova za vakcinaciju na kojima građani mogu lako da dođu do vakcine. 

Međutim, navodi i da je najveće interesovanje za treću dozu, te da se svakog dana u Srbiji primi između 

5.000 i 8.000 prvih doza, a 15.000 do 20.000 trećih doza. 

"Samo u toku prethodnog dana aplikovano je negde oko 29.000 doza, najviše - 22.000 su treće doze, a 

ostalo su prve i druge doze... Takvi odnosi kakvi su u Republici Srbiji, takvi su i u našem domu zdravlja - u 

toku jučerašnjih dana smo aplikovali 247 doza vakcina, samo 30 prvih doza. Sa druge strane, 385 naših 



 
 

sugrađana je došlo u kovid ambulante. Od 155 prvih pregleda, 50 je inficiranih osoba, trećinu čine deca 

do 16 godina", rekao je Bekić. 

Svaka epidemija ima svoj početak i kraj, dodaje doktor i upozorava građane da ćemo iz ovoga izaći 

mnogo brže i sa manje preminulih ukoliko se vakcinišemo. 

"Budite odgovorni prema sebi i prema svojim najdražima i uradite to što pre", poručio je Bekić. 

 

 

"Nismo sigurni kako je virus ušao na odeljenje!" Radnici i polovina pacijenata ZARAŽENI KORONOM u 

Specijalnoj bolnici Gornja Toponica 

Trideset od 57 pacijenata i 7 radnika zaraženo je koronom na jednom od 15 odeljenja u Specijalnoj 

bolnici Gornja Toponica, potvrdio je direktor ove ustanove Milan Stanojković. Naglašava da svi imaju 

blagu kliničku sliku, da su pacijenti vakcinisani kao i da zaražavanje radnika nije ugrozilo lečenje 

pacijenata. 

Nisu sigurni kako je virus ušao na odeljenje, navode da je najverovanije neko od radnika bio zaražen ali 

nije imao simptome. Sedmoro pacijenata imalo je temperaturu, navodi Stanojković. Zaraženo je i 

sedmoro radnika koji su u izolaciji. 

- Ono što je nama kao stručnjacima najbitnije, da je klinička slika potpuno blaga i kod pacijenata i kod 

osoblja. Apsolutno niko nije bio niti na kiseoniku, niti upućivan u kovid bolnice u gradu - kaže 

Stanojković. 

Svi pacijenti koji su na trajnom tretmanu u bolnici vakcinisani, kao i 85 odsto zaposlenih. U bolnici ima 15 

odeljenja i više od 480 zaposlenih radnika, tako da prema rečima Stanojkovića tretman pacijenata nije 



 
 

ugrožen bez obzira na broj radnika u izolaciji. Navodi i da je upravo odeljenje gde je polovina pacijenata 

vakcinisano dokaz zašto je imunuzacija važna. 

- Vi imate polovinu pacijenata koji su se zarazili, sedam je imalo temperaturu, ostali asimptomatski, 

shvatate koliko je vakcinacija važna - zaključuje Stanojković. 

U Specijalnoj bolnici trenutno je na lečenju oko 650 pacijenata. 

 

 

DOBRE VESTI! Vučić: "Obezbedili smo 500 doza LEKA PROTIV KORONE" 

Predsednik Aleksandar Vučić rekao je večeras u Ljubljani da ima dobru vest - Agenciji za lekove dato je 

da ispita lek protiv korona virusa, koji je Srbija obezbedila u količini od 500 doza. 

Reč je, istakao je, o najboljem leku protiv korona virusa, koji će biti ispitan u narednih sedam dana. 

- Verujemo da je rezultat tog leka najbolji, jedna doza košta 5.000 dolara, ali kada izračunate naše 

troškove za hospitalizaciju pacijenata na intenzivnoj nezi, onda vidite da su tu troškovi mnogo veći - 

rekao je predsednik, koji nije želeo da otkrije ko je proizvođač tog leka. 

Novinarima je uoči sutrašnjeg samita EU-Zapadni Balkan na Brdu kod Kranja, rekao da je zadovoljan da 

se, evo, već drugi dan smanjuju brojevi i procenti novozaraženih. 

Ti brojevi, dodao je, su i dalje ogromni, ali se smanjuju polako. 



 
 

 

 

Udovičić: Vakcinisani ne mogu da leče osnovno, nevakcinisani im zauzimaju mesto 

Direktor Vojnomedicinskog centra Karaburma Ivo Udovičić izjavio je da su kapaciteti te bolnice 

popunjeni i to pacijentima koji nisu vakcinisani protiv koronavirusa, dok je na lečenju u toj ustanovi 

manje od trećine vakcinisanih. 

„Sada vakcinisani građani nemaju gde da leče osnovne bolesti, jer im nevakcinisani zauzimaju mesto“, 

kazao je on za TV Prva. 

Udovičić je ocenio da je „leto izgubljeno“ umesto da je iskorišćeno za vakcinaciju, jer se došlo do 50 

odsto vakcinisanih i tu se stalo. 

Prema njegovim rečima, među vakcinisanim osobama na lečenju u VMC Karaburma uglavnom su ljudi 

starije dobi sa slabijim imunitetom. 

 

 

 



 
 

 

 

Šekler: Ne razumem kolege, izašao bih iz Kriznog štaba već 100 puta 

Virusolog Milanko Šekler izjavio je da bi on lično "odavno" izašao iz Kriznog štaba za borbu protiv 

koronavirusa i da "ne razume" kolege koje to do sada nisu učinile. 

 „Ja bih iz Kriznog štaba izašao već 100 puta. Čini mi se da je ponižavajuče da svi oni imaju mišljenje i da 

ne uspeju da se izbore protiv ekonomskog dela štaba, a ekonomski deo treba da bude podređen 

medicinskom“, ocenio je on za TV Prva. 

Šekler je dodao da ekonomski deo Kriznog štaba ima zadatak da obezbedi sredstva da bi 

protivepidemijske mere koje predloži medicinski deo štaba mogle nesmetano da se donose i sprovode. 

„Svi znamo da je vakcinacija najvažnija, to nije ništa novo, ali u Srbiji je neznanje nadmoć“, zaključio je 

Šekler. 

 

 



 
 

 

 

Đerlek: Ne treba posezati za novim merama, broj novozaraženih neće lako pasti 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek rekao je da je procena da u ovom trenutku ne 

treba posezati za novim restriktivnim merama, ali ništa nije "cementirano" i da će epidemiološka 

situacija biti praćena na dnevnom nivou. 

„Epidemiološka situacija je veoma teška, nema mesta panici, ali jeste za veliki oprez i ozbiljnost“, rekao 

je Đerlek za TV Pink, i dodao da je „jedini spas“ u vakcinaciji. 

On je rekao da se sada „održava“ nivo od oko 7.000 do 7.500 novozaraženih dnevno, što su visoki brojevi 

i neće tako lako pasti već će njihov period trajanja zavisiti od vakcinacije stanovništva. 

Govoreći o poslednoj odluci Kriznog štaba za borbu protiv korone, on je rekao da se na „isti problem 

gleda iz dva ugla“. 

„Jedan je čisto iz lekarskog i mi smo tu dali, govorim u ime Ministarstva zdravlja, predloge da se brzo 

zaustavi širenje epidemije. Premijerka je jasno rekla da su to neka kratkoročna rešenja – što, imajući i 

iskustvo sa prethodnim talasima, pa i možemo da se složimo. Takođe je rekla i da je vakcinacija 

dugoročno rešenje i da treba da se ugledam na Dansku, Portugaliju sa imunizacijom oko 80 odsto“, 

rekao je Đerlek. 

Govoreći o medicinskom i nemedicinskom delu Kriznog štaba, on je naveo da je „taj drugi ugao gledanja“ 

od ljudi koji brinu pre svega o ljudskim životima, ali i kako će funkcionisati država, kako nabaviti novac za 

plaćanje skupog lečenja. 

„Bez vakcinacije uzaludno je donositi nove mere je su one samo pomoćno sredstvo da pobedimo 

koronu“, rekao je Đerlek. 



 
 

 

Rezerve krvi drastično smanjene, nedostaju sve grupe 

Institut za transfuziju krvi Srbije saopštio je danas da su rezerve krvi drastično smanjene i da sve krvne 

grupe nedostaju, posebno A i O. 

„Molimo naše sugrađane, ukoliko se dobro osećaju i imaju između 18 i 65 godina da ne odlažu davanje 

krvi i pomognu u obezbeđivanju stabilnijih rezervi krvi za lečenje svih bolesnih i povređenih pacijenata 

kojima je krv nezamenljiv lek”, apelovao je Institut, prenosi Beta. 

Institut za transfuziju krvi Srbije u ulici Svetog Save 39 u Beogradu, radi radnim danima od 7 do 19 

časova i subotom od 8 do 15 časova. 

Spisak lokacija gde se još može dobrovoljno dati krv nalazi se na sajtu: www.nbti.org.rs, dodaje se u 

saopštenju. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 
 

ОБЕЛЕЖАВАЊЕ 10. ОКТОБРА 
Светског дана менталног здравља 

 
Светски дан менталног здравља се 2021. године обележава под слоганом „Брига о менталном 
здрављу: нека то постане стварност за све“, и пружа прилику свим заинтересованим странама 
које се баве питањима менталног здравља да покушају да бригу о менталном здрављу учине 
доступном за све људе. 

 
 
У организацији Службе за поливалентну патронажу у „Кутку здравља“ Дома здравља „Вождовац“, 
Устаничка 16, у петак 08.10.2021. године у периоду од 830 до 930 одржаће се интерактивна 
радионица на тему „Брига о менталном здрављу“. Заинтересовани грађани ће моћи да се 
информишу како да заштитите своје и ментално здравље ближњих. Том приликом биће подељен 
здравствено - промотивни материјал. 
 


